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1.KDO JSME A CO DĚLÁME
Klub dětí a mládeže Čtyřlístek, z.s., je nezisková organizace, která vznikla v roce 2016
a od té doby se věnuje volnočasovým aktivitám a vzdělávání dětí, mládeže i dospělých.
Naším posláním je podporovat přirozený rozvoj osobností bez zbytečných pravidel
a pouček. K učení využíváme zážitkové pedagogiky. Nejraději jsme s dětmi venku
na čerstvém vzduchu a rádi si s nimi přitom něco zahrajeme a zároveň je i něco naučíme.

Našimi hlavními záměry jsou
● kompenzovat a doplňovat činnosti, které dětem chybí (přirozený pohyb na čerstvém

vzduchu, rozvoj hrubé i jemné motoriky),
● vést děti k větší samostatnosti a odpovědnosti,
● podporovat dospělé k nastolení rovnováhy mezi výkonem a vztahy.

Pořádáme kroužky, příměstské a pobytové tábory, víkendové akce i jednorázové jednodenní
akce pro děti i jejich rodiče. Dobrovolnicky se účastníme akcí pro děti a nejčastěji v tomto
ohledu spolupracujeme s městem Mnichovice.

Každoročně se snažíme o finanční nezávislost organizace. Po roce 2022, kdy jsme věnovali
značnou část finančních prostředků na expanzi v rámci příměstského tábora PRALES a
posílení vzdělávacího systému našich vedoucích a lektorů jsme se v roce 2023 rozhodli tolik
neexperimentovat. Novinkami byly tedy v roce 2023 pouze nový pobytový tábor s hlavním
vedoucím Štěpánem Vykypělem a víkendovka pro rodiče s dětmi pod vedením Jany
Vančurové. Podařilo se nám také na rok 2023 získat dotaci na činnost Klubu od Ministerstva
školství, mládeže a tělovýchovy. Protože jsme se drželi osvědčených akcí a rozvážného
přístupu při jejich pořádání, tak se nám účetní hospodářský výsledek roku 2023 vyšplhal na
622 795 Kč.

Dlouhodobým cílem je nahradit malou kancelář za nemovitost, jež by byla využitelná
a vhodná případně i jako prostor pro lesní školku, dětskou skupinu nebo tábořiště. Kancelář
je v tomto ohledu vhodná pouze pro administrativu a porady.

Na veřejnosti, ve vztahu k dětem, rodičům i institucím, se snažíme o vstřícné, komunikativní
jednání, s tím souvisí i dlouhodobé budování dobré pověsti.

Snažíme se být vzorem také teenagerům mezi 15 - 18 lety, kterých je kolem nás nejvíce
v období letních prázdnin. Vedeme je k ohleduplnosti a chápavému přístupu ve vztahu
k dětem. Mladé lidi se nám daří hledat a i si je udržet, což je dobrým znakem, a těší nás to.
Bylo by dobré docílit pokračování ve spolupráci i v případě, že si najdou po dokončení školy
hlavní pracovní poměr, ale to je velmi vzácné. Protože nám na mladých lidech záleží,
rozhodli jsme se zaměřit svou pozornost i na jejich vzdělávání a růst v mnoha ohledech.
V rámci našeho školení je pravidelně učíme nejenom základy zdravotnické první pomoci
a s tím související otázky, ale také dbáme na to, aby si mohli v bezpečném prostředí
vyzkoušet komunikaci s rodičem, komunikaci s dítětem a na vlastní kůži zažili, do jaké
situace se mohou na táborech dostat a jaká řešení mohou v těchto situacích využít.
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2. LIDÉ, KTEŘÍ TVOŘÍ ČTYŘLÍSTEK

Petr Suchý

Zakladatel Klubu dětí a mládeže Čtyřlístek, předseda spolku,
lektor outdoorových kroužků i hlavní vedoucí na pobytovém
táboře. Mentor všech lektorů i asistentů, autor řady webinářů
a knihy Tátohraní.

Jana Vančurová

Výkonná manažerka organizace, která je laskavou duší
celého Čtyřlístku, a má na starosti především komunikaci
s rodiči a veřejností. Je lektorkou kreativních i outdoorových
kroužků, hlavní vedoucí na pobytovém táboře, zároveň má
pod palcem všechny příměstské tábory i kroužky.

Iva Hybnerová

Nová posila v řadách Klubu Čtyřlístek, která se připojila
do týmu od května 2022. Od té doby má na starosti finance,
rozpočtování akcí a controlling, smlouvy a mnoho dalšího.
Dohlíží, aby vše klapalo, zajišťuje i provozní záležitosti Klubu
a produkci některých akcí.

Velice nás těší, že se nám daří udržet spolupráci s řadou “skalních” zkušených lektorů
a výjimečných lidí, u kterých jsme si jisti, že předávají dětem jenom to nejlepší. V činnosti
kromě zakladatele Petra Suchého pokračoval i celý realizační tým ve složení Jana
Vančurová, Iva Hybnerová a Petra Scháňková. Dále pokračovaly i Jarmila Drtikolová,
Daniela Vítová, a lektoři kroužků jako např. Jakub Hofta. Pokračovala i Kristýna Syrovatská,
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která zajišťuje jazykovou část - Mortimer English Club Říčany, kde se v průběhu roku lehce
obměnil lektorský tým.

Petr Suchý Předseda / lektor

Jana Vančurová manažerka Klubu, lektorka kroužků, hlavní vedoucí

Iva Hybnerová finance, administrativa, back office, lektorka kroužku

Petra Scháňková back office, administrativa

Kristýna Syrovatská vedení Mortimer, lektorka angličtiny, design a marketing

Jakub Hofta Lektor atletiky

Daniela Vítová Lektorka tábory, lektorka kroužku Divočiny

Jarmila Drtikolová Lektorka outdoor, tábory

Jan Černík Lektor tábory, Nerf

Rostislav Teofil Lektor outdoor, tábory

Markéta Čermáková Externí účetní

Petra Barladeanu zdravotník tábory, vedení Mortimer English Club

Anna Vančurová Lektorka tábory

Amálie Patzeltová Lektor tábory

Jakub Zlámal Asistent, vedoucí tábory, zdravotník

Monika Malovcová Lektorka tábory

Roman Duda Asistent, vedoucí tábory

Jakub Rek Asistent tábory

Radek Tonar Vedoucí tábory, Nerf

Štěpán Vykypěl hlavní vedoucí tábory

Pavlína Králová Asistentka tábory

Jan Adamus Asistent tábory

Tobiáš Jakoubek Asistent tábory

Ondřej Jírů vedoucí tábory

Tomáš Pinkr Lektor tábory

Matěj Myška Asistent tábory

Marek Mušínský Asistent tábory

Josef Zimandl Asistent tábory

Barbora Kitlerová Asistent tábory

Dagmar Kuprová Kuchařka

Martin Košťál Asistent, vedoucí tábory

Jiřina Hercíková Kuchařka

Vanesa Kraková Asistent tábory
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Ilona Hladíková Kuchařka

Šárka Nenadálová Lektor Mortimer English Club

Jan Hromas Lektor Mortimer English Club

Adam Vendl Lektor Mortimer English Club, asistent a lektor PRALES

Dagmar Liptáková Lektorka jógy

Šarlota Hauzerová Lektorka Taneční Kroužek

Štěpán Chovanec Lektor Zálesáci

Ela Vančurová asistent tábory a kroužky

Lukáš Dryml Asistent tábory

Jáchym Fric Asistent tábory

Zuzana Aglerová vedoucí tábory, kuchařka

Michal Dratva Asistent tábory

Tereza Podoláková Asistent tábory

Markéta Miňhová Asistent tábory

Lucie Zlámalová Asistent tábory

Ewa Krajíčková Asistent tábory

Vojta Kolman Asistent tábory

Jan Adamus Asistent tábory

Daniela Šeráková Vedoucí tábory

Katka Pšeničná Asistent tábory

Jakub Dobrý Asistent tábory

Petr Harapát Asistent tábory

Ondřej Suchý Asistent tábory

Radek Tonar Vedoucí tábory

Michaela Štětinová Vedoucí tábory

Anežka Hoffmanová Vedoucí tábory

Olga Böhmová Vedoucí tábory, zdravotnice

Ondřej Jírů Vedoucí tábory

Veronika Myšková Asistent kroužky
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3.STATISTIKY NAŠÍ ČINNOSTI V ČÍSLECH

7



4.ČINNOST V ROCE 2023

A. KROUŽKY
Realizace kroužků v roce 2022 probíhala bez větších obtíží. Zaznamenali jsme větší zájem
o kroužek Šikula ve školní truhlárně, neboť místní výukový systém nabízí dětem pracovní
činnost omezeně, a některé z dětí nejsou v tomto
směru dostatečně saturovány. Jiným kroužkům
přibyla konkurence - Taneční kroužek v mnichovické
škole už nezůstal jediný, další se přidal v pátek, proto
ubyla děvčata. Divočiny zůstávají velmi oblíbené
v Mateřské škole Strančice, kde zůstaly i v tomto roce
otevřené dva termíny - úterní a středeční. Důležitým
ukazatelem oblíbenosti outdoorových i ostatních
kroužků je fakt, že se na příměstské tábory PRALES
hlásí stále spousta dětí a těší se. Jsme rádi, že tato
vazba stále funguje!

Primárním zaměřením pro tvorbu našich kroužků je outdoor. Ukazuje se, že se nám daří
v tomto směru zaujmout hlavně předškolní děti
a jejich rodiče. V průběhu letních měsíců se také
snižuje věk dětí, které se účastní příměstského
tábora PRALES, což s tímto úzce souvisí. Je patrné,
že rodičům připadá důležité vést děti v tomto věku
k lásce k přírodě a udržování dobrých vztahů
s kamarády, tvorbě zážitků. Později ve škole se už
děti i rodiče
zaměřují více
určitými směry
a podporováním

talentů, proto nezbývá čas a mnohdy ani finance na
outdoorový kroužek.

Dalším zaměřením našich volnočasových aktivit je sport
a rukodělná tvorba. Kreativní kroužky, jakými jsou Tvořílek
a Šikula, vede i nadále Jana Vančurová, a jsou velmi
oblíbené.

Ceny kroužků je vždy nutné do určité míry porovnat s konkurencí. Snažíme se je držet na
stejné, nebo alespoň podobné úrovni. Jako každý rok zaručujeme rodičům a dětem vždy 15
lekcí za pololetí, čemuž odpovídá cena kroužků.
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a) Pololetí 2023/1 (únor-červen)

Lokalita Kroužek Lektor Počet dětí
Říčany Srdíčko Divočiny Daniela Vítová 22
Říčany Jóga pro děti Dagmar Liptáková 14
Mnichovice Tvořílek Jana Vančurová 18
Mnichovice Šikula 1 Jana Vančurová 13
Mnichovice Taneční kroužek Iva Hybnerová 8
Mnichovice Šikula 2 Jana Vančurová 12
Strančice Atletika Jakub Hofta 7
Strančice Divočiny J. Drtikolová 16
Strančice Divočiny II J. Drtikolová 17
Struhařov Divočiny Jana Vančurová 17
Struhařov Dobrodruzi Rostislav Teofil 12
CELKEM 155

b) Pololetí 2023/2 (září-leden)

Lokalita Kroužek Lektor Počet dětí
Říčany Divočiny J. Drtikolová, V. Myšková 13
Mnichovice - Všestary Jóga pro děti Dagmar Liptáková 8
Mnichovice - Všestary Divočiny Jarmila Drtikolová 9
Mnichovice Tvořílek Jana Vančurová 12
Mnichovice Šikula 1 Jana Vančurová 13
Mnichovice Taneční kroužek Iva Hybnerová 9
Mnichovice Šikula 2 Jana Vančurová 13
Strančice Atletika Jakub Hofta, Ela Vančurová 11
Strančice Divočiny J. Drtikolová 16
Strančice Divočiny II J. Drtikolová 17
Struhařov Divočiny Jana Vančurová 9
CELKEM 130
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B. MORTIMER ENGLISH CLUB - VÝUKA ANGLIČTINY

Výuka v naší jazykové škole angličtiny s Mortimerem dále probíhala do června 2023
v pronajatých prostorách soukromé mateřské školky Sunny Kids v Říčanech. Petra
Barladeanu postupně předávala řízení týmu lektorů a kurzů Kristýně Syrovatské, která se
vedení chopila s energií a nadšením. V červnu jsme vypověděli smlouvu a v průběhu
prázdnin se výuka stěhovala do nových prostor v 1. patře budovy, kde sídlí Svět dětí na
dlani, na ulici Černokostelecké v Říčanech. O prázdninách Kristýna věnovala spoustu času
a úsilí přestěhování vybavení, úpravě prostor, jejich vyzdobení a celkově spuštění nového
školního roku. Někteří lektoři bohužel z časových důvodů nezvládali vést další hodiny, a tak
tým přišel o Jana Hromase a Šárku Nenadálovou, kteří se rozhodli nepokračovat. Ve výuce
tedy pokračovala Kristýna s novou lektorkou Alicí Lili Neradovou. V září se v nových
prostorách konaly ukázkové lekce.

V nových prostorách se také rozběhl projekt
Happy friday Minischool. Jde o koncept
intenzivního kurzu angličtiny, jehož obsah
vytváří lektor, pro děti od 3 do 6 let. Tento
kurz je pořádán mimo licenci Mortimer
English Club, ale je českou centrálou
schválen a využívá řadu výukových metod
a principů výuky angličtiny s Mortimerem.
Jako zcela nový projekt měla Minischool
poměrně pomalý rozjezd. Zprvu byly
přihlášeny pouze tři děti. Kurz vedla Alice Lili
Neradová, zaskakovala v případě potřeby Kristýna Syrovatská.

2023 - 1. pololetí - únor až červen 2023, Sunny kids

Název kurzu Věková kategorie Počet skupin Obsazenost kurzu

English for minis Děti od 3 let 1 8

English for Children Děti od 4 do 10 let 2 12

English for Cool
Kids

Děti 9 - 13 let 2 13

Fit for English Teenageři 1 2
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2023 - 2. pololetí - září až prosinec 2023, Svět dětí na dlani

Název kurzu Věková kategorie Počet skupin Obsazenost kurzu

English for minis Děti od 3 let 2 10

English for Children Děti od 4 do 10 let 2 13

English for Cool
Kids

Děti 9 - 13 let 1 3

Fit for English Teenageři 0 0

C. TÁBORY

PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY PRALES

V tomto roce jsme upustili od expanze a vrátili jsme se k osvědčeným lokalitám - Struhařovu
a Praze. Z nových lokalit jsme se rozhodli pokračovat pouze ve Velkých Popovicích, kde se
nám utvořila poměrně velká základna zájemců. Otestovali jsme taky poprvé celých 8 týdnů
fungování, když jsme vypsali a otevřeli skupinu ve Struhařově i pro poslední týden prázdnin
(až do 1. září). Vzhledem k tomu, že někde už v tomto týdnu funguje i školka, tak nakonec
obsazenost nebyla taková, jakou jsme očekávali. Navíc bylo tento poslední týden bohužel
i dost ošklivé počasí, takže jsme po většinu času využívali prostory struhařovské hasičárny.
O to větší jsme měli radost, když jsme mohli pak strávit celý den venku.

Kvůli finanční náročnosti jsme opustili model vedoucího lokality a vrátili jsme se k původnímu
modelu. Zásobování obstarávala jako hlavní vedoucí PRALESA Jana Vančurová a nákupy
surovin distribuovala k vybraným vedoucím v dané lokalitě, stejně jako tašky s materiálem
a kreativními potřebami. Tyto vybrané lektory jsme pak odměňovali příplatkem za vedení
lokality. V Praze měli tuto činnost na starost Amálie Patzeltová a Tomáš Pinkr, ve Velkých
Popovicích Jarmila Drtikolová.

Stravování na příměstských táborech PRALES máme zajištěno v každé lokalitě zvlášť -
ve Struhařově jsme i v tomto roce pokračovali ve spolupráci s restaurací pana Knapa.
Ve Velkých Popovicích nám opět zaváželi říčanské J+J jídelny. V Praze pak děti s vedoucím
a asistentem docházejí na obědy do restaurace poblíž lesa. Svačiny zajišťuje pro všechny
lokality a turnusy hlavní vedoucí, a na tomto místě opět musíme poděkovat firmě Bonavita,
díky jejímž štědrým darům si děti mohou každý týden vychutnávat jejich cereálie na svačinu.

Všechny turnusy příměstského tábora PRALES vždy spojuje jedno téma, tento rok se
jednalo o “Bláznivý PRALES”. Témata se na turnusech pravidelně střídají. Děti se tak
v rámci témat zažily Zlatou horečku, podívaly se na Pirátský ostrov pokladů, cestovaly za
Pohádkovým dědkem, ale také objevovaly dary Bohaté přírody.
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Kromě klasického PRALESu ještě letos proběhly i dva turnusy PRALESa s angličtinou
v lokalitě Svojetice/Struhařov a k tomu dva turnusy PRALESa s tématikou NERF. Průměrný
věk dětí na PRALESe, pokud nepočítáme varianty Nerf a Angličtina, postupem času klesá.
V tomto roce se pohyboval okolo 7 let.

Prales Struhařov/Svojetice

Po zkušenostech z loňska jsme se snažili
v plánování lokalit příměstského tábora
PRALES být spíše realisté, takže jsme vsadili
hlavně na naši základní a nejvíce osvědčenou
lokalitu Struhařov/Svojetice. Letos bylo vypsáno
8 týdnů PRALESA, přičemž ve Struhařově bylo
v rámci těchto 8 týdnů 17 skupin klasického
PRALESA, 3 skupiny NERF a dvě skupiny
PRALESA s angličtinou. Letos byl o angličtinu
menší zájem, takže skupinek se ujal Adam
Vendl bez asistenta, ale skvěle si s dětmi
poradil a zpětná vazba byla výjimečně dobrá.
Příští rok již anglický PRALES otevírat
nebudeme, zejména s ohledem na plány naší jazykové sekce Mortimer English Club.

PRALES Velké Popovice
V minulém roce byl o některé turnusy ve Velkých
Popovicích větší a o některé menší zájem. Protože jsme
chtěli být spíše realisti, vybrali jsme tři nejvíce obsazené
turnusy a ty jsme nabídli v roce 2023. Obsadili se pěkně,
takže tato sázka nám vyšla. Nakonec byly ve Velkých
Popovicích skupiny spíše větší, takže vedoucí Jarmila
Drtikolová pak měla dva asistenty. Tato lokalita byla jediná,
kde bylo více dětí oproti plánu. Zúčastnilo celkem 83 dětí,
v plánu bylo 68 dětí. Uskutečnily se tři turnusy, tři velké
skupiny.

PRALES Praha
I letos jsme pokračovali a pořádali příměstský tábor
PRALES v Praze. Každodenní zázemí zajišťoval Tomáš
Pinkr za podpory Jany Vančurové. Vypsali jsme v tomto
roce pouze srpnové termíny, protože o červencové dle
našich předchozích zkušeností není v Praze velký zájem.
První týden byly dokonce dvě skupiny, druhý týden už jen
jedna.
Celkem se zúčastnilo 44 dětí oproti plánovaným 51
dětem.
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POBYTOVÉ TÁBORY

a) Letní pobytový tábor Scooby - DOO, Rekreační areál Šárka

Po loňských špatných zkušenostech s tábořištěm ve Zruči nad Sázavou se Jana s týmem
rozhodli vybrat si tábořiště nové. Nakonec se jim nejvíce zalíbil areál Šárka, který leží poblíž
Svratky. Areál má mnohem větší kapacitu než mělo tábořiště užívané doposud a je poněkud
vzdálený od naší tradiční základny (cca 2 hodiny cesty). Nicméně se týmu líbil natolik, že se
pro rok 2023 rozhodli tábor udělat tam. Poprvé také tedy v roce 2023 měli tábor 14 denní,
nikoliv 10 denní jako doposud, termín obvyklý hned v počátku letních prázdnin.

Tábor byl naplánován pod vedením Jany Vančurové, která byla zodpovědná i za etapovou
hru na téma Scooby Doo, které si děti vždy rok předtím na táboře odhlasují. V celotáborové
hře byli všichni opět hodně v kostýmech, což se dětem velmi líbilo. V roli zdravotníka jel opět
Jakub Zlámal a obstál výborně. Jídlo a pití zajišťovaly naše skvělé kuchařky Jiřina Hercíková
a Ilona Hladíková.
Přestože vše s tábořištěm vypadalo slibně, nakonec se ukázalo několik komplikací přímo na
místě - tábořiště nebylo optimálně připraveno na počátek sezony, takže tým strávil první
hodiny nikoliv přípravou pro děti, ale úklidem. Dále byly na místě problémy se správcem.
Proto se tým rozhodl vybrat po této zkušenosti na následující rok opět nové tábořiště.
Kapacitu tábora se v průběhu prodeje nedařilo naplnit dle představ, nakonec byl tým o pár
lidí zúžen a taktéž vedoucí souhlasili s nižšími odměnami. Letošní novinkou byly pozice
praktikantů, což jsou vlastně bývalí dětští účastníci tábora, kteří s námi chtějí dále jezdit, ale
ještě se nekvalifikovali mezi asistenty. Tým s nimi ale fungoval dobře, protože děti je
většinou znají a dobře s nimi spolupracují.
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b) Letní pobytový Akční tábor
(Vyskeř)

Osvědčené tábořiště ve Vyskeři a téměř
zbrusu nový tým. V roce 2023 jsme měli tým
doplněný o hodně nových, mladých tváří,
které se nám podařilo oslovit ke spolupráci.
Tým fungoval dobře, vše klapalo a tento
nový tým se osvědčil. Celotáborová hra na
téma Shrek se také povedla. Všem hodně
pomohlo, že jsme začali objednávat většinu
potravin přes Rohlík.cz, který na Vyskeř bez
problémů zaváží. To umožnilo hlavnímu
vedoucímu více se soustředit na průběh
tábora jako takového, vedení týmu, podporu
ostatních vedoucích, což vedlo k pohodovému průběhu celého tábora. Pokračovali jsme
v trendu zdravější stravy, tento rok se to již obešlo bez větších potíží. Dokonce jsme získali
pochvalu za vhodně sestavený jídelníček od kontrolora z Krajské hygienické stanice.

c) Letní pobytový Survival (Javorníček, Šumava)

V tomto roce jsme se poprvé pustili do organizace třetího pobytového tábora. Jako hlavní
vedoucí se ho ujal Štěpán Vykypěl, kterému po produkční stránce pomáhala Iva Hybnerová.
Štěpánovi se podařilo sestavit tým a jako tábořiště jsme zvolili šumavský tábor Javorníček.
Je to kapacitně menší, ale velmi pěkný tábor.
Nově dostavěná kuchyně a krytá terasa
s jídelnou, udržované sociální zařízení a pěkné
chatky.
Tábor se nepodařilo kapacitně naplnit, protože
se jednalo o zcela nový projekt, v novém
termínu. Nicméně nakonec proběhl dle
zpětných vazeb od dětí a rodičů velmi dobře.
Tým si vybral jako nosné téma CTH motivy
filmu Jak vycvičit draka, což velmi dobře
fungovalo. Zafungovalo i to, že každý vedoucí měl jeden oddíl (nebylo tedy rozlišení
vedoucí/asistent). CTH děti bavila, byla pěkně propracovaná. Tábor se prodával buď na dva
týdny, nebo na první nebo druhý turnus. S tím se od počátku počítalo, takže CTH na to byla
připravena. Bohužel tedy první týden bylo opravdu deštivé a chladné počasí, ale přesto
tábor fungoval dobře. To potvrzuje i fakt, že některé z dětí přemlouvali rodiče, aby mohli
zůstat ještě jeden týden.
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D. DALŠÍ AKCE

Zimní tábor 2023

Zimní tábor jsme plánovali už
od září 2022 a protože jsme se
domluvili s pronajímatelem Chaty
Bouřňák na dalších volných
termínech, začali jsme plánovat
pokrýt až tři turnusy jarních
prázdnin - v prvé řadě naši
osvědčenou Prahu východ, ale
také jarní prázdniny pro obě části
Prahy. Hlavními vedoucími měli
být Petr Suchý, na jeden pražský
turnus ještě Tomáš Pinkr. V září
2022 jsme tedy nabídku vystavili
na webové stránky Klubu.
Nicméně dobře se plnil pouze
osvědčený turnus Praha východ,

proto jsme přistoupili ve zrušení dalších turnusů v rámci termínu dojednaného s majitelem.
Kapacita pro turnus se poměrně rychle naplnila. Účastníci byli spokojeni, jako jediné
komplikované se ukazuje nejisté počasí - sněhu už většinou není moc. Ukázalo se, že
dětem na svahu většinou stačí dopoledne dvě hodiny, odpoledne se program přizpůsoboval
počasí a náladě ve skupině.

Lektorské školení

Přestože jsme původně počítali s opětovným rozdělením na kompetenční a zdravotnickou
část, nakonec jsme přistoupili k tomu, že obě vzdělávací části spojíme do jednoho
víkendu - v sobotu 22. dubna 2023 proběhla zdravotnická část a v neděli potom
kompetenční část.
Smyslem těchto školení je rozvoj
vedoucích/asistentů v oblastech, které
vnímáme jako klíčové pro působení na
táborech.
Ve zdravotnické části v sobotu se
účastníci učí umělé dýchání z úst do
úst a celkově všechny znalosti
související s první pomocí
a resuscitací, zástavu krvácení
a nejčastější úrazy, které se mohou stát
na pobytovém nebo příměstském
táboře.Dále probírají výbavu lékárničky
spolu s konkrétními doporučeními, kdy,
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jak a na co ji použít. V neposlední řadě pak probírají základním povinnosti, které je třeba na
táboře dodržovat.
V kompetenční části v neděli se pak probírají hlavně komunikace s rodiči, komunikace
s dítětem a hry s dětmi.
Školení se konalo ve Stříbrné Skalici. Schází se nás tu vždy opravdu velký počet, cca 50 -
70 účastníků vč. rodinných příslušníků. V rámci lektorského školení se řeší i podpisy smluv
na celé léto. Opět školili Tomáš Pinkr, jež celé školení zaštiťuje, Daniela Vítová, Jana
Vančurová, nebo Jakub Zlámal, Petr Suchý a Monika Malovcová. Toto školení je důležité
nejen pro ty, co si potřebují osvěžit zdravovědu, ale i pro všechny, jež se účastní pobytových
táborů. Řeší se tu příprava a celotáborová hra.

Na podzim pak pořádáme ještě Setkání pro lektory. Tentokrát se konalo v TZ Libušín
v průběhu září. Na tomto setkání hodnotíme uplynulé prázdniny a tábory, povídáme si, co se
povedlo a nepovedlo, ale také připravujeme akce na další kalendářní rok. V tomto roce jsme
zařadili “vzdělávání” lektorů i do tohoto podzimního odpočinkového setkání - Petr Suchý si
vzal tuto část na starosti a ukázal vedoucím a asistentům, jak mezi sebou lépe komunikovat
úkoly, a jak jim v tom může pomoci znalost motivačních typů osobnosti (tz.co je pro
jednotlivé typy lidí nejlepší motivací).

Jako poslední akci v roce jsme opět uspořádali 16. prosince Vánoční setkání pro naše
lektory a jejich rodiny. I letos proběhlo v Kulturním centru v Mukařově. Každý něco
upečeného donese, děti se zabaví a můžeme vyrábět vánoční výrobky, popovídáme si
a užijeme si jeden druhého.

PRALES pro rodiny 2023

Nová experimentální akce původně plánovaná pro matky s dětmi (dostávali jsme stížnosti
od maminek, že pořádáme akce pro tatínky s dětmi, ale pro maminky nikoliv). Podařilo se
tedy najít krásnou chatu na Kleti, kterou jsme pro tuto akci zarezervovali.Nakonec jsme
po diskuzi otevřeli akci pro všechny rodiče a nazvali ji Prales pro rodiny (využití principů
příměstského tábora PRALES). Prodej se přesto nedařil tak, jak jsme si představovali -
po zpětné vazbě jsme zjistili, že to byl termín, kdy byl dětský den, takže možná nebyl dobře
zvolen - i když jsme propagovali možnost oslavit tento svátek přímo na místě.
Tým byl tedy omezený - Jana a Ela Vančurovy a Daniela Vítová a její dcera Amálka. Jana si
vše připravila doma, hlavně k jídlu, na místě si s Dančou vypomáhaly a staraly se o kuchyň
atd. dle potřeby. Dle zpětných vazeb si účastníci akci užili a využili by další termín.

Dětský den 2023
I v roce 2023 se nám podařilo zorganizovat dětský den v Mnichovicích. Opět jsme připravili
trasu, na kterou se letos poprvé nemuselo registrovat. Děti s rodinnými příslušníky vycházely
na trasu podle pořadí, ve kterém dorazily. Děti plnily úkoly, získávaly razítka do pracovního
listu, také různobarevné rybičky. Na konci je čekala malá pozornost a dáreček
od společnosti Bonavita, a.s. K rybičkám si děti mohly vybrat ještě deskovou hru a vyrobit si
kostku. Děti byly nadšené, neboť získaly nejenom svou odměnu, ale ještě si odnesly
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originální deskovou hru. Vycházelo se opět z Masarykova náměstí a končilo se na stejném
místě. Vše bylo přizpůsobeno i účasti kočárků.
Město Mnichovice věnovalo dotaci 7 tis Kč, kterou jsme vyúčtovali a měli jsme dovoleno
vybírat od účastníků vstupné. Vybírali jsme startovné 60,-/na dítě. V balíčku pro každé dítě
byla drobnost věnovaná MěÚ a hodnotné cereálie z Bonavity, které jsme také získali darem.
Reálná účast byla kvůli počasí menší, než jsme čekali, dorazilo nakonec jen 101 dětí, což se
negativně promítlo do nižších výnosů oproti plánu. Tématem tohoto ročníku bylo Vodní
dobrodružství.
Akce je většinou pro důkladnou přípravu ztrátová, ale velmi nám pomáhá ve vztazích
s městem Mnichovice, vedení města se moc líbí, proto letos proběhl už třetí ročník
a budeme se snažit v příštím roce pokračovat.

NERF bitvy a akce v roce 2023

Na podzim 2022 s přesahem do roku 2023 jsme
naplánovali opět sérii tréninků a bitev v rámci
NERF ligy. Prosincový termín roku 2022 se
z důvodu malé účasti nekonal, takže se nakonec
konaly jen termíny v roce 2023. Celkem jsme se
setkali ve Světicích a Ondřejově na 4 bitvách.
Jedna se z organizačních důvodů na straně
pronajimatele (slíbil nám volný sál, ale přitom již
ho měl pro někoho jiného zamluvený) musela
odložit a konal se náhradní termín v dubnu.

Akce Tátohraní

V roce 2023 jsme žádné online semináře pod hlavičkou
Tátohraní nepořádali. Dlouhodobě se totiž potýkáme s tím, že neumíme pracovat s online
reklamou, využívat nástroje Facebooku (spíše nám Facebook a jeho neustále se měnící
pravidla přijdou nepřehledná a nesrozumitelná).

V roce 2023 jsme pořádali semináře v prostorech RC Konvička, Lesní školky Kompas, MAS
Střední Polabí a tradičně několik seminářů proběhlo v A-centru Praha. Dále jsme zrealizovali
sérii seminářů na téma Mužské archetypy, o kterou ale nebyl moc velký zájem.

V roce 2023 jsme nedělali žádné výrazné změny v prodeji knihy. Proto evidujeme pouze
náklady na balné a poštovné a část nákladů na tisk (poměrná část faktury z posledního tisku
ve 2020).
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Víkendové akce pod hlavičkou Tátohraní

● Běžky 2023

Zimní akce pro rodiče s většími dětmi. Akce se povedla, byť nebyla tak velká účast. Byli
jsme na chatě Šatlava na Moldavě. Pro příště bychom volili spíš nějakou menší chalupu, kde
budeme moci být sami. Vybírá se poplatek, který kryje pouze ubytování. Zbytek už si řeší
účastníci po vzájemné domluvě (jídlo, pití a program).

● Velká Divočina 2023
Tradiční a velmi oblíbená akce určená pro tatínky s dětmi se konala ve Sloupu v Čechách,
od 12. - 14.5.2023. Akci vedl Petr Suchý, pomáhala mu Petra Barladeanu jako asistent
a externí kuchař Petr. Program byl zaměřen hodně na pohybové aktivity, některé děti byly

unavené už v průběhu
soboty. Jinak se akce
tatínkům i dětem líbila.
Největší úspěch vždy sklízí
závěrečná honba
za pokladem.
V místě ubytování byla
menší kapacita, takže se
akce naplnila dobře. Celkem
jelo 28 účastníků, z toho dva
nakonec nedorazili kvůli
nemoci.

Dobrovolná činnost
V rámci chodu našeho Klubu probíhá řada činností na dobrovolnické bázi. Přijde nám to tak
přirozené, protože děláme to, co nám dává smysl. V rámci dobrovolnictví se tak všichni
spolupracovníci účastní zejména na marketingu v okolí - roznos či rozvoz letáků, distribuce
po školách a školkách. Zároveň v tomto režimu probíhají i všechny přípravy na kroužky, a to
nejen přípravy programu, ale mnohdy i ty přípravy fyzické - materiál, věci apod. Poměrně
zásadní objem dobrovolnických hodin tvoří také přípravy na pobytové a příměstské tábory,
kde je objem práce veliký. Obdobně se řada z nás dobrovolně účastní veřejných akcí pro
děti, jako je třeba Dětský den v Mnichovicích. …

Nutno dodat, že i např. víkendové výpravy pro děti z kroužků pořádají lektoři na úkor svého
vlastního volného času.
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5.INTERNÍ PROVOZ - JAK JSME HOSPODAŘILI
V ROCE 2023

Interní provoz zajišťovala Jana Vančurová v roli manažera - řešila komunikaci s rodiči
v rámci kroužků a táborů, rozvoj Klubu. Roli finančního řízení organizace se ujala Iva
Hybnerová (controlling, back office, Tátohraní) společně s Petrou Scháňkovou (provozní
účetnictví a back office). Již standardně jsme rozpočty jednotlivých akcí tvořili společně
v modelu vedoucí akce, většinou Jana Vančurová/Petr Suchý ve spolupráci s Ivou
Hybnerovou za finance. Dohled nad celým chodem organizace měl předseda organizace
Petr Suchý. Již standardně jsme rozpočty jednotlivých akcí tvořili společně v modelu vedoucí
akce, většinou Jana Vančurová/Petr Suchý/Štěpán Vykypěl ve spolupráci s Ivou Hybnerovou
za finance. Dohled nad celým chodem organizace měl předseda organizace Petr Suchý.

Z existenčních důvodů Klubu musíme hlídat to, abychom na provoz akcemi vydělali a klub
nebyl dlouhodobě ztrátový, což by vedlo k ukončení činnosti. Provozní náklady musí být
pokryté z výnosů kroužků a akcí. Ukázalo se, že dokážeme lépe fungovat i v operativnějším
stylu, kdy se nescházíme pravidelně na porady, ale potkáváme se i on-line v modelech,
které nám vyhovují (hlavní vedoucí+produkční, předseda+manažer atd.). Činnost klubu je
pak flexibilnější, a ušetříme na některých výkonech.

V prostoru webinářů a seminářů stále neumíme oslovit klienty. Témata se zdají být zajímavá,
nicméně vypadá, že trh je přesycen vzdělávacími akcemi, navíc po pandemii Covidu je velká
nabídka i on-line vzdělávání a zákazníky to už tolik netáhne. Hned v lednu se uskutečnil
pěkně obsazených seminář o výchově kluků v Říčanech. Na podzim jsme se pokusili
uspořádat sérii seminářů na téma Mužské archetypy. Přihlásilo se pár zájemců, ale nebylo to
takové, jako jsme očekávali. Buď téma není dostatečně nosné, nebo neumíme akce tohoto
typu dobře propagovat.

6.FUNDRAISING A EKONOMIKA
Fundraising

Klub se dlouhodobě pohybuje v zóně, kde je těžké získat dotaci, protože často nejsme
schopni jejím požadavkům vyhovět. Neúspěšně jsme zkoušeli žádat na začátku roku 2023
o dotaci ze Středočeského kraje z Fondu sportu a volného času. Bohužel byl v rámci
projektů obrovský převis, takže jsme na dotaci nedosáhli. Navíc v rámci této výzvy bývají
prioritně podporovány především sportovní aktivity. Koncem roku 2022 jsme požádali
o dotaci na volnočasové aktivity u MŠMT na rok 2023 a byli jsme v tomto roce úspěšní.
Získali jsme úžasných 350 tisíc korun na naše volnočasové aktivity v průběhu roku a také
pobytové tábory v rámci projektu “Čtyřlístek pomáhá růst 2023”.

V oblasti fundraisingu jsme navázali i tento rok na osvědčenou lokální spolupráci a obdrželi
7.000 korun dotaci od města Mnichovice na uspořádání akce Dětský den 2023. Důležitou
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součástí fundraisingu pro rok 2023 byly opět dary od firmy Bonavita, které jsme s díky využili
na všechny tábory a na odměny pro Dětský den v Mnichovicích.

Město Mnichovice

Obec Struhařov

7. SPOLUPRÁCE A ČLENSTVÍ V ORGANIZACÍCH
Klub dětí a mládeže Čtyřlístek je členem České rady dětí a mládeže - sekce Praha. V roce
2023 jsme také vstoupili do Rady dětí a mládeže Středočeského kraje, abychom podpořili
obnovující se organizaci v místě, kde nejvíce působíme. Spolupracujeme také s řadou
organizací v místě našeho působiště - zejména se Základní školou v Mnichovicích,
Městským úřadem Mnichovice, Mateřskou školou Strančice, Mateřskou školou Struhařov,
Mateřskou školou Srdíčko v Říčanech. Dále spolupracujeme s TJ Sokol Strančice a TJ
Sokol Velké Popovice, Obecním úřadem Struhařov a dobrovolnými hasiči Struhařov. Jsme
za tyto “lokální” spolupráce moc vděčni a rádi bychom je do příštího roku posilovali.
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8. NAŠE CÍLE A ZÁMĚRY PRO ROK 2024

Produkty/Služby
Snažíme se o pokračování v celoroční činnosti klubu, tj. hlavně volnočasových kroužcích pro
děti předškolní i školní - především nabídkou takových, které jsou úspěšné, mají dobrou
odezvu od dětí a rodičů, nebo kde nemáme konkurenci (především outdoorový kroužek
Divočiny). Soustředíme se i nadále na klíčové aktivity - přirozený pohyb ve volné přírodě,
rozvoj motoriky a praktického myšlení, posilování samostatnosti a odpovědnosti,
začleňování environmentální výchovy do našich kroužků, táborů. Volnočasové aktivity sice
z dlouhodobého hlediska nevycházejí úplně ziskově, a ostatní aktivity je musí dotovat,
nicméně stále jsou pro nás podstatné hlavně z hlediska návaznosti pro obsazenost táborů,
a také z hlediska možnosti získat dotaci, kde je podmínkou většinou celoroční práce s dětmi
a mládeží. Jsme také díky tomu v neustálém kontaktu s rodiči našich dětí, a to je velmi
důležité. Příjemným vystupováním a proaktivním přístupem se snažíme o dobrou pověst
klubu a posilujeme tak vztahovou rovnici klub - dítě - rodič.
Naším velkým know-how je organizace, vedení a realizace příměstských táborů PRALES
v přírodě. Počet příměstských táborů neustále narůstá, ale náš PRALES zůstává stále velice
oblíbeným. Je to díky naší úzké spolupráci s lektory a asistenty, díky téměř rodinnému
propojení a v neposlední řadě díky tomu, že spousta teď již lektorů u nás před lety
asistovala. Všichni tak ví, co je důležité a jak komunikovat nejen s dětmi, ale i spolu
navzájem, a s námi. Nedílnou součástí našich táborů je pořádání sdílecích kruhů, kde
s dětmi nasdílíme, co a proč budeme celý den dělat a od nich se zase v ranním kruhu
dozvíme, s jakou náladou přišly, a na co se těší, v tom odpoledním pak co se jim líbilo
a nebo nelíbilo. I tato dovednost je součástí a výstupem našich školení.
Občas se nám daří nadchnout rodiče ke spolupráci nejen v rámci marketingu, což je velice
vzácné. Ale jakýkoliv povedený druh spolupráce s rodiči je pro nás velmi významný, neboť
prodeje se stále uskutečňují nejvíce na základě mluvené reklamy a doporučení.
S koncem kroužků v červnu přicházejí na řadu tábory, jak ty příměstské, tak i pobytové.
Na příměstském táboře PRALES se chystáme pokračovat pouze v těch lokalitách, které se
osvědčily - tedy v případě Struhařova/Svojetic, a v dalších lokalitách se budeme při
plánování spíše držet při zemi - zejména v Praze a Velkých Popovicích.
V případě pobytových táborů bychom rádi opět zrealizovali tři pobytové tábory, protože
věříme, že se po prvním experimentálním roce budou naplňovat lépe.
Nadále chceme věnovat úsilí a čas přípravě našich vedoucích a asistentů, v jejich
vzdělávání a růstu. Proto budeme opět pořádat zdravotnické i kompetenční školení, které se
letos ukázalo jako povedené a přínosné pro všechny.

Ekonomika
Budeme usilovat o trvalou ekonomickou stabilitu a budeme pracovat na vyhledávání
dotačních příležitostí. Zároveň se budeme snažit i nadále akce plánovat po rozpočtové
stránce zodpovědně a rozumně. Budeme pokračovat v nastaveném procesu cenotvorby
a pokusíme se jej dodržovat u všech akcí, samozřejmě s ohledem na jejich velikost a přínos
pro činnost Klubu.
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I nadále platí, že pokud bychom dokázali nalézt budovu, jež by se dala využívat i přes den
např. k provozování dětské skupiny, snížily by se náklady na celkový provoz, neboť by
nájemné kanceláře, energie a ostatní přešlo do výdajů v účetnictví právě dětské skupiny.
Zcela určitě budeme pokračovat s oslovování místních firem s možností jejich podpory jako
např. naše spolupráce s firmou Bonavita, jež považujeme za velmi přínosnou a jsme za ni
vděční.

Marketing
V následujícím roce budeme nadále postupovat podle marketingového plánu.
Nejlepší reklamou stále zůstává mluvené slovo a doporučení od našich stoupenců, tj. rodičů
dětí, které u nás absolvují kroužky nebo tábory. Dalším důležitým marketingovým kanálem je
facebook. Každotýdenní pravidelné příspěvky ukazují na aktivní činnost klubu a dobře
působí na okolí. Rádi bychom zapracovali na zlepšení marketingu právě na sociálních sítí,
protože tam cítíme velký potenciál.
Další důležitou součástí marketingové strategie je stále tisk letáků a rozvoz. Kroužky
propagujeme v jednotlivých zařízeních a tábory v okruhu 20 - 30 km od Struhařova na
vývěsních plochách. Do místních časopisů přispíváme pravidelně před tábory cca v dubnu,
ale bylo by dobré přispívat celoročně, aby o nás klienti slyšeli pravidelně. V neposlední řadě
je fungující reklamou dobrá pověst, o kterou se snažíme celoročně.

9.ZÁVĚREM

Rok 2023 jsme chtěli pojmout méně expanzivně a spíše se držet osvědčených schémat
a akcí, což se nám dařilo. Nové akce jsme také vyzkoušeli, ale vždy jsme se snažili je
rozpočtově udržet tak, aby nekončily ve ztrátě. Všeobecně se ale pokračovalo v trendu
zdražování, což i nás bohužel vede k tomu, že musíme pravidelně při cenotvorbě brát
v úvahu i inflaci jako takovou.
Zimní tábor jsme chtěli ambiciozně obsadit ve třech termínech, ale nakonec se ukázalo, že
i přes velkou marketingovou snahu nemáme pro naplnění těchto termínů dostatečnou
pražskou základnu. Proto jsme nakonec tyto dva nové termíny zrušili.
Letní pobytové tábory proběhly úspěšně. V případě příměstského tábora PRALES jsme
otevřeli jen osvědčené lokality, což vedlo k dobrému finančnímu výsledku tábora. I pobytové
tábory proběhly úspěšně. Přestože se dva z nich nenaplnily podle našich očekávání, tak se
je hlavním vedoucím podařilo udržet bez zásadních finančních ztrát pro organizaci.
Dalo by se říci, že jsme se do roku 2023 pustili se střízlivým očekáváním a tento přístup se
nám osvědčil. Přesto se nebojíme zkoušet nové věci a snažíme se podporovat hlavně
všechny naše lektory a asistenty.

Rok 2023 byl pro nás poučný, plný nových výzev a zkušeností. Hlavně jsme si
uvědomili, jak přínosní jsou pro nás všichni mladí lektoři a asistenti, a proto chceme
nadále pokračovat v jejich podpoře. Hlavně se s nimi naučit více komunikovat a tak

stmelovat kolektiv uvnitř organizace.
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10. KONTAKTNÍ ÚDAJE

Klub dětí a mládeže Čtyřlístek, z.s.
zapsaný pod L 64990 vedené u
Městského soudu v Praze,
datum zápisu - 4. května 2016

Sídlo organizace - Luční 179, 251 63 Všestary
Adresa kanceláře - Rudé armády 277, Strančice
Statutární zástupce - Petr Suchý
Telefon - tel. 724 148 850
E-mail - petr.suchy@klubctyrlistek.cz
IČO - 4943911
Bankovní spojení, číslo účtu - 2900996308/2010
Webové stránky - klubctyrlistek.cz
Facebook - https://www.facebook.com/KlubCtyrlistek
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